

PROTOKÓŁ NR XXV/2021
z obrad XXV sesji Rady Gminy Banie Mazurskie
odbytej w dniu 9 września 2021 roku

Banie Mazurskie, 8 października 2021 roku

**Protokół Nr XXV/2021
z obrad XXV Sesji Rady Gminy
z dnia 9 września 2021 roku**

W obradach XXV sesji Rady Gminy udział wzięło **9** radnych. Nie uczestniczyli w obradach radni: Czygier Dariusz, Daszkiewicz Roman, Dejnak Paweł, Drozd Mariusz, Leśniak Andrzej, Rant Izabela Beata.

Lista obecności radnych stanowi zał. **nr 1**

Ponadto obecni byli:

- Łukasz Kuliś – Wójt gminy, Barbara Woźniak – Sekretarz gminy, Sandra Anna Borowska – Skarbnik gminy oraz 11 sołtysów z terenu gminy Banie Mazurskie.

Listy obecności sołtysów stanowi do protokołu zał. **nr 2** do niniejszego protokołu.

Do pkt. 1

Otwarcia XXV sesji dokonała i obradom przewodniczyła Stefania Urbańska – przewodnicząca Rady Gminy. Przewodnicząca poinformowała obecnych, że obrady sesji są nagrywane i transmitowane.

Powitała radnych, - stwierdziła, iż w sesji uczestniczy **9** radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał.

Do pkt. 2

Przewodnicząca zgłosiła wniosek o rozszerzenie porządku obrad XXV sesji Rady Gminy o wprowadzenie w pkt. 7 porządku obrad następującego podpunktu:

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryf do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.

„za” rozszerzeniem porządku obrad XXV sesji głosowało 9 radnych, „przeciw” 0 „wstrzymało się od głosu” – 0 radnych.

*(Imienny wykaz głosowania radnych za rozszerzeniem porządku obrad stanowi zał. **nr 3** do protokołu).*

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad XXV sesji z uwzględnieniem zgłoszonej zmiany.

Porządek obrad XXV sesji Rady Gminy.

1. Otwarcie obrad sesji Rady Gminy i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji.

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Banie Mazurskie na lata 2021-2024.
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok.
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryf do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków.
8. Informacja przewodniczącego obrad o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych odpowiedziach w okresie międzysesyjnym.
9. Wolne wnioski i sprawy różne.
10. Odpowiedzi na wolne wnioski i sprawy różne.
11. Zamknięcie obrad sesji.

Do pkt. 3

Do protokołu z obrad XXIV sesji Rady Gminy nie zgłoszono uwag.

„za” przyjęciem protokołu głosowało 8 radnych, „przeciw” 0 „wstrzymało się od głosu” – 1 radnych.

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi zał. nr 4 do protokołu).

Do pkt. 4

Informację o pracach w okresie międzysesyjnym złożył wójt gminy.

(Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu).

Do pkt. 5

Przewodniczący wskazał, że przedkładane pod obrady XXV sesji Rady Gminy projekty uchwał analizowane były w trakcie wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Budżetu, Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Porządku Publicznego, odbytego w tym samym dniu tj. 9 września 2021 roku i zostały zaopiniowane pozytywnie.

„Za” przyjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Banie Mazurskie na lata 2021-2024 głosowało 9 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się od głosu” 0 radnych

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi zał. nr 6 do protokołu).

U C H W A Ł A Nr XXV/168/2021

Zał. Nr 7

Do pkt. 6

„Za” przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2021 rok głosowało 9 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się od głosu” 0 radnych.

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi zał. nr 8 do protokołu).

U C H W A Ł A Nr XXV/169/2021

Zał. Nr 9

Do pkt. 7

Przed głosowaniem, Wójt gminy – Łukasz Kuliś omówił najważniejsze kwestie i zapisy zawarte w niniejszej uchwale.

„Za” przyjęciem uchwały w sprawie ustalenia dopłat do taryf do zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków głosowało 9 radnych, „przeciw” – 0, „wstrzymało się od głosu” 0 radnych.

(Imienny wykaz głosowania radnych stanowi zał. nr 10 do protokołu).

U C H W A Ł A Nr XXV/170/2021

Załącznik Nr 11

Do pkt. 8

Interpelacji i zapytań nie złożono.

Do pkt. 9

Wolne wnioski i sprawy różne.

- 1) Radny Tomasz Kunio – Ja mam pytanie odnośnie dowożenia dzieci, bo wiem, że były wnioski ze strony Rady Rodziców i samych rodziców odnośnie tego, żeby te dzieci były dowożone w możliwie krótkim czasie przed lekcjami. Żeby to nie było zbyt wcześnie, żeby nie były zbyt wcześnie zabierane i zbyt późno odwożone. Mam pytanie, czy udało się to jakoś dopiąć, czy jest to tak, jak powinno być?
To jest jedna rzecz, a druga rzecz – mam pytanie odnośnie tego PSZOK-u, który chcemy, zaznaczam – żeby powstał w Baniach. Panie Wójcie, tak po ludzku, czy takiego spotkania, jakie zorganizował Pan wczoraj dla mieszkańców, nie można było zorganizować wcześniej, na etapie planowania tego, na etapie podejmowania decyzji o budowie i takiej inwestycji? Bo mam wrażenie, że gdyby takie konsultacje z mieszkańcami były i rozmowy, szczególnie z tymi mieszkańcami, którzy sprzeciwili się lokalizacji na ul. Jasnej – to myślę, że nie byłoby tej sytuacji, a tutaj mamy taką sytuację, że Pan odstąpił od tej lokalizacji w wyniku sprzeciwu określonej grupy mieszkańców. Nie wiem ilu ich tam było, ale ponoć ponad 30 zdaje się osób tej lokalizacji nie chciało. Mówię, gdyby takie spotkanie... i to myślę, że nie dotyczy tylko tej sprawy, gdyby takie spotkania i rozmowy z mieszkańcami miały miejsce wcześniej, na etapie planowania, na etapie podejmowania decyzji, gdyby to było ujęte w jakimś planie, to myślę, że skutek by był inny. Dzisiaj mamy skutek taki, że musimy szukać nowego miejsca, a tak jak wczoraj słyszeliśmy na tym spotkaniu bardzo merytorycznie, fajnie. Takie miejsce jak ten PSZOK w Baniach jest bardzo potrzebny i fajnie by było, żeby to powstało.
- 2) Sołtys. s. Jagiele, Maria Markewycz – Ja tradycyjnie, jak każdy rok szkolny się zaczyna: czy mieszkańcy mogą korzystać z autokaru?
- 3) Sołtys. s. Rogale, Łucja Barbara Pińczak – Czy jest ustalony już nowy harmonogram jeszcze odnośnie spotkań Wójta z mieszkańcami?

- 4) Sołtys s. Żabin, Krzysztof Kuklewicz – Ja chciałbym zgłosić drogę, żeby poprawić drogę tam do Jeziora Granicznego. Puścić równiarkę i obciąć gałęzie, bo tam nawet nie ma 2 metrów droga w tej chwili. Nie można samochodami się minąć.
- 5) Wiceprzewodniczący Artur Ireneusz Ozimek – Ja mam wniosek. Chciałbym złożyć wniosek żeby powstała wiata w Miczulach. Tam mieszkańcy bardzo się ładnie integrują. Rozmawiałem z Panią Sołtys, że przydałaby się tak wiata. Jakby można było czy w tym roku, czy w następnym zaplanować budowę tej wiaty, to bardzo mile byłoby widziane przez mieszkańców.
Na sesji żeśmy poruszali temat dróg, to jeszcze raz, żeby mieszkańców, informację od mieszkańców w Dąbrówce Polskiej - żeby poprawić tę drogę, ten mały odcinek tam, trochę żwiru i tam nie trzeba dużej pracy.
- 6) Radna Irena Marianna Kogut – Ja w sprawie autobusu do Gołdapi, bo wiem, że była taka, tak jak dzieci, zaczął się rok szkolny – nie mają czym dojechać do szkoły, do Gołdapi. Ludzie też nie wszyscy mają samochody, no i jechać do Gołdapi nie mają czym, nie mają czym wrócić. Muszą najmować jakieś samochody prywatne. Chociaż dwa dziennie żeby było, czy jeden rano jechać, gdzieś w południe wrócić, bo to jest tragedia.

Przed kolejnym punktem obrad, Przewodniczący Rady Gminy – Stefania Urbańska odczytał pisma, które w okresie międzysesyjnym wpłynęły do rady gminy, tj. pismo mieszkańców dot. budowy PSZOK na terenie msc. Banie Mazurskie, pismo z prośbą o zapoznanie się z przebiegiem sesji Rady Miejskiej Nowa Dęba i pismo mieszkańców dot. zabezpieczenia środków finansowych na rok 2022 na remont drogi gminnej, składającej się z działek o numerach geod. 159 i 185 (obr. Ściborki).

Przewodniczący po raz kolejny nadmienił o piśmie Przewodniczącego Okręgu Elbląskiego ZChR (Zjednoczenie Chrześcijańskich Rodzin) dot. wystąpienia przez ZChR do Premiera Mateusza Morawieckiego w sprawie zabezpieczenia środków finansowych na kompleksowy remont dróg powiatowych nr 1764N (Banie Mazurskie – Ziemiany – Rogale) i 1815N (Gołdap – Kośmidry – Skoczne – Juchnajcie – Rogale) oraz związaną z nim możliwością wnioskowania przez Radnych o podjęcie przez Radę stosownej uchwały w tej sprawie.

Do pkt. 8

Odpowiedzi na wolne wnioski i sprawy różne.

Wójt gminy Łukasz Kuliś udzielił odpowiedzi na zgłoszone wnioski i pytania:

– Szanowni Państwo, chcąc odpowiedzieć na te pytania, wynotowałem sobie je skrzętnie. Pierwsze pytanie Pana Radnego Tomasza co do dowożenia dzieci i czy głosy Rady Rodziców były również uwzględnione przy planowaniu tras – oczywiście, że tak. Ja uważam, że to jest jak nie najlepiej zorganizowany dowóz uczniów, to jeden z lepszych, z prostego powodu: gdzie wcześniej mówiono, że dzieci wyruszają o 6, później podnoszono, że o 6:20 z przystanku, tak teraz pierwszy odjazd jest z najdalszego miejsca

o 6:33 i tylko później są te dzieci przewożone. Powiem więcej, część rodziców, którzy podnosili ten temat... ja rozumiem, że dzieci 6/7-letnie, może i starsze trochę, to jest uciążliwe żeby tak wcześniej wyjeżdżać, dlatego to zostało tak zorganizowane, żeby nie wcześniej jak 40 minut przed zajęciami dzieci mogły dotrzeć do szkoły, ale nie później niż, jak dobrze się orientuję 10 minut, ale tu mogę gdzieś się pomylić, chociaż chyba nie. I tam, gdzie były wskazywane, że bardzo wcześniej były odwozy, tak teraz jak spojrzę na to zestawienie to jest w okolicach 7:30-7:40, m.in. te wnioski rodziców, które były zgłaszane. Oczywiście chcieliby się, żeby wszystkie dzieci mogły wyruszyć z domu 7:20 i dotrzeć na 7:30, czy 7:40 żeby mogły jeszcze się przebrać. No nie ma takiej fizycznej możliwości. I tak muszę przyznać, że dowożenie jest zorganizowane na bardzo dobrym poziomie, oczywiście uwzględniając głosy Rady Rodziców, bo byliśmy również w stałym kontakcie.

Kolejne pytanie Pana Tomasza, odnośnie PSZOK-u. Spotkanie z mieszkańcami, czy nie można było wcześniej tego zrobić. Ja chciałbym powiedzieć, ja od 17 do 25 sierpnia odbyłem 14 spotkań z mieszkańcami, w których uczestniczyło blisko 200, a może ponad 200 mieszkańców. Jak była rozmowa o PSZOK-u, nie było żadnego problemu. Jedyнным głosem, który do nas dotarł było pismo, które Pani Przewodnicząca odczytała. Pytanie, dlaczego ta lokalizacja? A właśnie po to, żeby unormować, usankcjonować, uporządkować to, co się teraz odbywa. Wczoraj na spotkaniu Pan Prezes przedstawił jak to wygląda, z czego to wynika i myślę, że wszystkim którzy mieli jakiegokolwiek wątpliwości i chcieli uznać argumenty, z akcentem na „chcieli uznać argumenty” – taka informacja została w bardzo skróconym formacie, ale przekazana i myślę, że jeżeli chodzi o PSZOK, jest to świetne rozwiązanie dla naszych mieszkańców. Co do częstotliwości odwożenia, dowożenia tych... czy to wielki gabaryt, czy gruzu, to by było to uzgodnienia, ale jednak ja uważam, że na terenie naszej gminy taki punkt powinien powstać. Kwestia jeszcze tego, że wpłynęło pismo i ja się ustosunkowałem do tego, żeby zmienić lokalizację, bo to chodziło m.in. o to, żeby ta lokalizacja była zmieniona i proszę zobaczyć. Wsluchując się w głos mieszkańców, ja nie stałem na stanowisku, że z uporem maniaka będę chciał bronić tego miejsca. Znalazłem, jak nie jedno, to dwa możliwe rozwiązania, które będą analizowane teraz przez merytorystów, również ze Spytkowa i jak będzie możliwość umiejscowienia tego PSZOK-u w tym miejscu, to jak najbardziej to się wydarzy i odstąpimy od tego miejsca, bo tu nie chodzi o to, że to ma być tu, tylko to, że ma być ten PSZOK wykonany. Bo chciałbym zaznaczyć, że ogół mieszkańców jest zadowolony i słusznie, bo to jest świetne rozwiązanie. Pan Tomasz jeszcze dodał, że tam ponad 30 podpisów się znalazło na tym zestawieniu. Tak, chyba nawet 34, jak się dobrze orientuję i drodzy Państwo, na to spotkanie dotarła 1 osoba. Także myślę, że informacja była też również przedstawiona, może nie tyle zmanipulowana, ale troszeczkę zniekształcona, żeby tutaj jakoś poprzeć swoje argumenty. Ja to szanuj, odstąpiłem od tego miejsca, ale nie odstępując od pomysłu pójścia w kierunku budowy PSZOK-u przez Związek.

Idąc dalej. Pani Sołtys zadała mi pytanie, Pani Sołtys z Jagiel – korzystanie z dowożenia. Na tę chwilę mamy zawartą umowę, tak jak wcześniej wspominałem, do czasu wyłonienia przewoźnika z tej głównej procedury przetargowej i tam już będzie wszystko wiadomo. Mam nadzieję, że w tym miesiącu będzie rozstrzygnięte i wtedy będę mógł powiedzieć już ze 100% pewnością, teraz nie chciałbym mieszkańców w błąd wprowadzać. Także te najbliższe 2, czy 3 tygodnie trzeba by było się, że tak powiem wstrzymać i później powiem jak najbardziej, na następnej sesji.

Pytanie Pani Sołtys z Rogal odnośnie nowego harmonogramu spotkań z mieszkańcami. 25 sierpnia zakończyłem spotkania. Na tę chwilę jeszcze nie mam nowego harmonogramu, ale jak będziemy ustalać to jak najbardziej będzie kontakt, że jak będzie potrzeba, to też w Rogalach takie spotkanie zrobimy, nie ma z tym najmniejszego problemu, bo tak jak Państwo pamiętacie, co najmniej 2x w roku cykl takich spotkań z mieszkańcami w terenie odbywam.

Kolejny wniosek, Pana Sołtysa z Żabina odnośnie przycięcia krzaków, odnośnie puszczenia równiarki. Co do zakrzaczeń i pędów jednorocznych, mamy sporo problemów. Kilka dróg w tym roku kompleksowo wykonaliśmy, mówię tutaj w kierunku Jagiel, Obszarnik. Tam było też dużo do usunięcia tych jednorocznych pędów. Przycięliśmy i myślę, że kolejne drogi również, tutaj wcześniej Pan Przewodniczący Mirosław Kwit, Radny zgłaszał potrzebę wykonania przycięcia drogi Lisy-Wółka jak dobrze się orientuję i tę drogę również wytniemy. Tylko wszystko w swoim czasie. Dlaczego teraz nie wycinamy zakrzaczeń? Bo pracujemy na drogach, wykorzystując pogodę. Chcemy kruszywo przewozić na drogi i łątać te drogi.

Wniosek Wiceprzewodniczącego Artura w kwestii wiaty lub altany na tej działce sołeckiej. Słusznie, tutaj Pan Przewodniczący ma absolutną rację. Faktycznie, Pani Sołtys również zgłaszała te wnioski, taka altana, czy wiata powinna tam się wydarzyć. Jeżeli będzie tylko możliwe żeby się wydarzyła w tym roku, to zrobimy to w tym roku. Jak nie, to będziemy planować na przyszły.

Co do drogi, faktycznie mieszkańcy na spotkaniu również to zgłaszali. Tutaj Pan Wiceprzewodniczący powtórzył. Wynotowane, postaramy się w najszybszym terminie te dziury również zasypać.

Pani Radna Irena Kogut odnośnie autobusu do Gołdapi. To ja powiem w dużym skrócie. Gmina odpowiada za transport lokalny, Powiat za transport ponadgminny. Wiem, że część takiego zadania była... bo tam nie wiem, czy jedna, czy dwie linie zostały uruchomione w Dubeninkach na ilość kursów i też Powiat z Gminą Dubeninki i jak zrobiono przeliczenie przez pierwsze kilka tygodni, czy miesięcy, nie chciałbym skłamać, to wyszło, że na 1 kurs przypada 1 osoba i nie wiadomo, czy ten kurs będzie utrzymany. Bo macie Państwo świadomość, jakie koszty są paliwa, płacowe i jeszcze sprzętu, ale chciałbym jeszcze raz jasno zaznaczyć, że Powiat odpowiada za transport ponadgminny. My w tej sprawie z Panią Starostą się spotkaliśmy kilka, jak nie

kilkanaście dni temu. Pani Starosta chciała też wiedzieć jak to wygląda, czy nasze autobusy się poruszają. My wskazaliśmy, że my również swoje dzieci z niepełnosprawnością, osoby z niepełnosprawnością dowozimy do Gołdapi i to już teraz w mojej ocenie cała sytuacja, całe rozwiązanie, czy próba negocjacji z przewoźnikiem, który by ewentualnie mógł też zabierać ludzi po drodze. Mówię, bo my jesteśmy jeżeli chodzi o przewoźnika – mamy w umowie jasno wskazane, że nasze dzieci do Gołdapi się poruszają i wozimy swoje osoby niepełnosprawne. Także tutaj też warto to zaznaczyć. Ustawa o publicznym transporcie zbiorowym w art. 8 - w zadaniach organizatora są wyznaczone 3 elementy, co każdy organizator, czy to wójt, burmistrz, prezydent miasta, czy starosta, czy marszałek powinien wykonać i tam jest wskazane „planowanie rozwoju transportu, organizacja publicznego transportu zbiorowego oraz zarządzanie publicznym transportem zbiorowym” i to wszystko ciąży jako zadania organizatora i myślę, że tutaj Starostwo też powinno stanąć na wysokości zadania. Ja wiem, że Pani Starosta do mnie się też skierowała z takim zapytaniem, bo wpływały do niej wnioski jednego z Radnych, tylko powiem tak. Ten wniosek, który wpłynął od jednego Pana Radnego, no nie wystarczy, żeby powiedzieć, że to trzeba zrobić i później Wójt wykona swoją pracę, Starosta wykona swoją pracę, Zarząd Powiatu wykona swoją pracę, Rada Gminy i Rada Powiatu, a później wyjść na Facebook’u, wstawić informację, że zapewnił transport. No nie o to tutaj chodzi, ale jak najbardziej Pani Radna, ja jeszcze wykonam telefon do Pani Starosty, może uda się znaleźć nie porozumienia na tym polu i faktycznie coś fajnego uda się stworzyć.

Wolę zabrania głosu w niniejszym punkcie tj. „Odpowiedzi na wolne wnioski i sprawy różne”, poprzez naciśnięcie stosownego przycisku na panelu zgłosił w tym miejscu Radny Tomasz Kunio. W związku z faktem, iż zgodnie z porządkiem obrad, punkt dedykowany Radnym, Sołtysom oraz Mieszkańcom pn. „Wolne wnioski i sprawy różne” został już wcześniej poddany pod obrady oraz celem zachowania właściwego porządku obrad sesji

– Przewodniczący zdecydował nie udzielić głosu Radnemu.

Do pkt. 9

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy dokonał zamknięcia obrad XXV sesji Rady Gminy.

Pełna treść wypowiedzi dostępna jest na stronie:

<http://gminabaniemazurskie.pl/transmisja-obrad/> - XXV sesja Rady Gminy.

Na tym protokół i obrady zakończono.

Do protokołu nie wnoszę uwag

Protokół sporządził:


Piotr Kondratowicz

Przewodniczący Rady Gminy


Stefania Urbańska